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MØDEDELTAGERE

Formand: Lise Lotte Due 
Næstformand: Hanne Vedersø 
Rigmor Nielsen
Gunner Madsen

Christian Heiberg
Ole Tinghøj
Ole Klenke
Ruth Rasmussen

Erik Nielsen

Referat
1. Orientering fra kommunen

v/ Ældre og Sundhedschef Birte Sonnenborg Grothe kl. 9:15 – 10:00.

 Priserne i cafeerne.
Priser i cafeerne er inkl. moms. På baggrund af ny prisberegning 
fra MAD til hver DAG forventes der nye takster i 2013.  

 Ældrerådet foreslår, at der oprettes et akutteam for de afsatte 
midler i Økonomiaftalen mellem Regeringen og KL.
Birte Sonnenborg Grothe oplyser, at der for 2013 er afsat 300 
mio.kr. – svarende til ca. 2,3 mio. kr. for Frederikssund 
Kommune, hvor midlerne er afsat til forebyggende arbejde, 
hverdagsrehabilitering for ældre og en øget indsat over for 
kronikere. Midlerne skal medvirke til at forebygge 
genindlæggelser og bidrage til sammenhængende patientforløb. 
Beløbet er en del af det kommunale bloktilskud og indgår i 
budgetprocessen for 2013.

 Forebyggende hjemmebesøg.
Det fremgår af kvalitetsstandard for forebyggende 
hjemmebesøg, at der gennemføres tre små tests. De består af 
øvelser, som går ud på at opspore, om borgeren er faldtruet. Er
dette tilfældet, tilbydes styrketræning af muskel og træning af 
balancen. En undersøgelse har vist, at Frederikssund Kommune 
har haft 3 gange så mange nødkaldeanlæg i omløb i forhold til, 
hvad man havde i sammenligningskommunerne.
En del borgere er blevet frataget deres nødkald efter en 
revisitation. Det har resulteret i, at seks sager er anket, 
kommunen har fået medhold i alle sagerne.

 Egenbetaling for kørsel til træning.
Der er ikke fastsat en dato for næste evaluering, men 
udviklingen på området følges kontinuerligt.
Hanne spurgte til træning via skype. På nuværende tidspunkt er 
det ikke tænkt implementeret i Frederikssund Kommune. Man
afventer resultater fra forsøg i andre kommuner.  

 Handleplan for ældre; Aktiviteter og træning i plejeboliger.
På baggrund af erfaringer fra Tolleruphøj, er der udarbejdet en 
model for frivilligt arbejde i plejeboligerne. Modellen tænkes 
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implementeret på alle centrene, og tager udgangspunkt i, at der 
på hvert omsorgscenter nedsættes et aktivitetsudvalg, 
bestående af centerets aktivitetskoordinator, en 
aktivitetsmedarbejder og en frivillig kontaktperson fra hver 
afdeling. Modellen tager udgangspunkt i de enkelte centre, og 
ikke i de enkelte interesseorganisationer.
Der afholdes dialogmøde om emnet den 17. september 2012, 
for interessenter, borgere, pårørende og politikere.

 Tilsynsrapport plejeboliger
Som et led i afbureaukratiseringen er der sløjfet et årligt 
tilsynsbesøg, og den skriftlige redegørelse er gjort valgfri. 
Embedslægens årlige tilsynsrapport sendes til orientering i 
Ældrerådet.
Der er og skal være stort fokus på håndteringen af medicin.

 Hjertestarter på plejecentrerne
Der er ikke taget stilling specifikt til dette.

 Besøgsvenner Jægerspris
Besøgsvenner tilknyttet Røde Kors i Jægerspris, har pt. ingen 
der ønsker besøg. Ældrerådet spurgte, om man ved +75 besøg 
oplyser om muligheden for at få en besøgsven.

 Besøg på plejecentrene
Ældrerådet ønsker at besøge plejecentrene evt. i forbindelse 
med afholdelse af Ældrerådsmøde. Betina tager sagen op med 
Hanne Larsen.
  

2. Godkendelse af dagsorden og referat fra 11.06.12

Godkendt uden bemærkning.

3. Orientering fra formanden

v/ Lise Lotte Due.

 Omdeling af årsberetning 2011 fra ældreforum.
 Fællesmøde med SÆS onsdag den 15. august kl. 12:00 – 13:00.

Alle deltager. Lise Lotte sender mail til Tina Tving Stauning med 
emner, der ønskes drøftet. Efterfølgende er der indvielse af 
Østergården fra 13:30 til 15:00

 Samrådet Jægerspris afholder temamøde tirsdag den 4. 
september kl. 12:00 i Kignæshallen.

 Marianne Larsen er kontaktet med henblik på, at få genoptaget 
Ældrerådet annonce i kommunens fællesannonce.

 Haslund-Christensen gæster Ældrecentret i Skibby den 13. 
november 2012. 

 Alle medlemmer ønsker fortsat at modtage nyhedsbreve/mail fra 
Danske Ældreråd.

4. Økonomi

v/ Rigmor Nielsen.

Saldo på konto kr. 13.800,-. Der afventes overførsel fra kommunen på 
kr. 25.000.-

Der bevilliges penge til kommende kurser.

5. SÆS - sager til høring.

 Kvalitetsstandard plejeboliger
Høringssvar medsendes referatet.
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 Modernisering af Nyvej Fritidscenter
Høringssvar medsendes referatet.

 Høringssvar ”Udbud af voksen bleer” medsendes referatet.

6. Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden sidst

 Der er møde i Nordgruppen den 29. august 2012, afbud fra Lise 
Lotte.

 På Regionsældreråds møde den 13. juni 2012, holdt formand for 
Regionsrådsudvalget Lise Müller et oplæg om udsatte borgere.
Efterfølgende var der gensidig orientering.

 København og Frederiksberg kommuner har meldt sig ud af
Danske Ældreråd. På den baggrund har Forretningsudvalget 
indkaldt til dialogmøde den 29. august 2012. 

 Danske Ældreråd holder konference ”Genveje, smutveje og 
omveje til fællesskabet blandt ældre” onsdag den 10. oktober 
2012 kl. 12:00-17:00 i Fællessalen Christiansborg, pris kr. 
430,00. Hanne deltager.

 Der afholdes generationskonference i anledning af ”Det 
europæiske år for aktiv aldring og solidaritet mellem 
generationerne” på Brogården i Strib den 24. september kl. 9:30 
til 17:15, pris kr. 200,00. Christian deltager.

 Der afholdes temadag om Ældrerådsvalg 2013 den 22. oktober 
2012 på First Quality Hotel i Høje Taastrup kl. 8:45 – 15:30. Der 
foretages fælles tilmelding efter næste Ældrerådsmøde, Kirsten 
og Betina fra administrationen ønsker at deltage.

 Rigmor melder afbud til mødet den 30. august kl. 12:30 – 15:00 i 
smagspanelet ”MAD til hver DAG”. Gunner og Christian deltager.

7. Orientering fra fagudvalg

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget

Orientering fra Hanne

 Sag nr. 61 Budget 2013
Fagudvalgene skal komme med forslag til budgetforbedringer 
svarende til 1,2 % af driftsudgifterne samt opliste og prioritere 
anlægsønsker.

 Sag nr. 62 Forventede udgifter vedr. det specialiserede 
socialområde.

 Sag nr. 63 Embedslægetilsyn 2011
Sendes til orientering i Ældrerådet.

 Sag nr. 64 Tilsyn hjemmepleje og plejeboliger
Sendes til høring i Ældrerådet.

 Sag nr. 65 Kvalitetsstandard aflastningsophold
Indstilling: Kvalitetsstandard for aflastningsophold godkendes.

 Sag nr. 66 Kvalitetsstandard Hverdagsrehabilitering
Sendes til høring i Ældrerådet.

 Sag nr. 67 Boliger: Tilpasning i Færgeparken III
 Sag nr. 68 Handleplan for ældre: Aktiviteter og frivillige i 

plejeboligerne
Indstilling:
1. Modellen for frivillige i plejeboligerne drøftes på dialogmøde 

med interessenter
2. Der afholdes dialogmøde om aktiviteter for beboere på 

plejecentre den 17. september 2012
3. Ældrerådets høres
4. Handlinger i indsatsområdet ”aktiviteter for beboere på 

plejecentre” genoptages i oktober måned efter dialogmøde 
og høring.

 Sag nr. 69 Temadrøftelse: Det nære sundhedsvæsen



4/4

 Sag nr. 70 Kommunikationsaften og nye MedCom-standarder
Indstilling: Kommunikationsaftalen godkendes.

 Sag nr. 71 Rammeaftale om levering af fritvalgsydelser
Sagen tages til efterretning.

 Sag nr. 72 Ledelsesinformation Ælder og Sundhed
Ledelsesinformation tages til efterretning og vil fremadrettet blive 
opdateret 3-4 gange årligt.

 Sag nr. 73 Meddelelser

Opvækst og uddannelsesudvalget

Intet

Kultur-, Fritids- og Idrætsudvalget

Orientering fra Erik

Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget

Orientering fra Erik

Plan- og Udviklingsudvalget

Orientering fra Erik

Christian orienterede om ændring i buskøreplanen.

8. EU´s ældreår 2012

I forbindelse med ”Det europæiske år for aktiv aldring og solidaritet 
mellem generationerne 2012” afholder Kommunen og Ældrerådet i 
samarbejde en temadag i Frederikssund Hallen den 1. oktober 2012 kl. 
11:00 – 15:00.

Repræsentanter fra Ældrerådet har deltaget i 3 planlægningsmøder med 
repræsentanter fra Kommunen, næste møde er fastsat til den 20. august 
2012.

Lise Lotte orienterede om det foreløbige program for dagen.

9. Ældrerådsvalg 2013

Ældrerådet ønsker fremmødevalg, med udsendelse af valgkort.

10. Kanal og service strategi

I forbindelse med digitaliseringsprocessen, har Ældrerådet stillet forslag 
om oprettelse af udkørende It-teams, som skal hjælpe borgere, der ikke 
har råd / mulighed for at benytte sig af andre tilbud.  Spørgsmålet stilles 
til SÆS på fællesmødet onsdag den 15. august 2012. 

11. Næste møde og sted

Mandag den 3. september 2012 kl. 9:15 i lokalet F2 på Rådhuset. Afbud 
fra Rigmor og Christian.

12. Eventuelt

Ole Tinghøj havde en åben invitation fra Formand for Brugerrådet 
Østergade 3 Benny Pedersen, til Ældrerådet, om at besøge centret eller 
evt. at afholde Ældrerådsmøde i lokalet. 
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